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PRoToKoŁ NRxLIv/2013
z XLIV Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka

VI kadencji, która odbyla się w dniu 3.07.2013 r. od gotlz. 16@

do godz. l8@ w Sali llerbowej tut. Urzędu Miasta
pod przewodnictwem Pana .Iana Okleiewicza

Przclvodniczącego Rady Miasta oraz
Wiceprzewodniczących lłady Miasta

Pana T'omasza Dańczyszyn^ i Pana Wojciccha Wydrzyńskiego.

Na ogolną liczbę 21 Radnych w XLIV Nadzwyczajnej Sesji l{ady Miasta Sanoka Vi kadencji
udztał wzięło wg listy obecności 20 Radnych.

l. Babiak Roman
2. Bętkowski Ryszard
3. Biega Jan
4. Bluj Maciej
5. Chrobak Andrzej
6. Chy,tła Mariusz
1. Dańczyszyn Tomasz
8. Daszyk Zbigniew
9. Drwięga Kazimlcrl.
10. Drwięga Maciej
1 1. Krynicki .Iozel'
12. Lewandowski Piotr
1 3. Lisowska Teresa
14. Najsarek Robert
15. Oberc Maria
16. Oklejewicza lan
1 7, Pruchnicki Wojciech
18, Ryniak Adam
19. Tymoczko Henryka
20. WoźniczakŁukasz
21 . W ydrzyński Wojciech

Nieobecna Radna Maria Obcrc (nieobecność usprawiedliwiona).

Przewodni c zący Zarządo w R ad

Sanoka VI kadencji.

1. Zbigniew Czerwiński
2. Oryszczyn Stanisław
3. Osękowski Marian
4. Pytlowany Edward
5. Podulka Franciszek
6. Szul Krzysztof

Dzielnic obecni na XLIV Nadzwyczainei Sesii l{ady Miasta

- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy

Posada
Błonie
Wójtowstwo
Dąbrowka
Zatorzę
srodmieście



Nicobecny (usprawiedliwiony) Przewodniczący ZarządLr Dzielnicy Olchowce Pan Wojciech
Piegdoń.

Ponadto w XLIV Nadzwyczajrrej Sesji Rady Miasta Sanoka udz.iał wzięli: Burmistrz Miasta
Pan Wojciech Bleclrarczyk, Zastępca BurmistrzaPan Ziemowit l]orowczak, Sekretarz Miasta
Pan Waldemar Och, Naczelnik Wydziały Rozwoju Miasta Pan Konrad Białas, Zaslępca

Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Zarządzanla
Kryzysowego Pani Aneta Kończak - Kucharz, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Sanoku Pan Andrzej Rychlicki.

Ad. 1.

otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewlcz - otworzył XLIV Nadzwyczajną Sesję Rady
Miasta Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Burmistrza. Zastępcę Burmistrza, Sekretarza
Miasta, przedstawicieli Rad Dzielnic oraz wszystkich obecnych na Sesji Rady.

Na podstawie listy obecności stw,ierdził, ze na sali obrad jest odpowiednia ilość Radrrych do

podejmowania pralvomocn.vch uchrvał.

Ad.2.
powołanie sekretarza sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz powołał sekretarza Ses.ji, ktorym zosLał Radny
Pan Andrzej Chrobak .

Ad.3.
zapoznanie Rady z porzadkiem obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował. ze program Sesji został Radnym

dostarczony.
porządek obrar];

1. Otwarcie obrad.
ż. Powołanie sekretarza scs.ji.

3. Z,apoznanie Racly z porządkiem obrad.
4. Rozpatrzenie wniosku Burnristrza Miasta w sprar,vic upowaznienia Burmistrza

Miasta Sanoka do zaciągnięcia zobowlązania na realizację zadanla pn. ,,Poprawa
irrfrastruktury turystyczno - rekreacyjnej w Sanoku i Medzilaborcach",
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

5. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zmtany Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasta Sanoka, z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie.

6. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany Uchwały w sprawie wyboru

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnyml oraz ustalenia

wysokości tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik, z ewentualnym podjęciem

r,rchwały w tej sprawie.
7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmlany Uchwały w sprawie

szczcgółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania

odpadow komunalnych od właścicieli łlieruchomości i zagospodarowania tych

odpadow, w zanian ,za uls,zcz,oną przez właścicieli nicrucl.omości oPłatę za



gospodarowanie odpadami komunalnyrrri. z ewentualnym podjęciem uchwały
w tej sprawie.
Rozpatrzenie wniosku Burnristrza Miasta dot, zamiany Llchwały w sprawie wzoru
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowar-rie odpadami komunalnymi,
z ewentualnym pod.ięciem uchwały w tej sprawie,
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmlany Uchwały w sprawie
przystąpienia Gminy Miasta Sanoka do realizacji projektu w ramach Poddziałania
7.1.1 Program Operacyjny Kapitał l-udzki 2007-2013 tytuł projektu ,Czas na
aktywność w Grninie Miejskiej Sanok", z cwcntualnym podjęciem uchwały w tej

sprawie.
l0. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia Programu

Aktywności Lokalnej dla osob zrodzin doświadczających przemoc w rodzinie na
Iata2013-2015, z ewentualnym podjęciem uclrwały w tej sprawie.

1l. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcta Programu
Aktywności Lokalnej dla rodzin z.właszcza z problemami opiekuńczo
wychowawQzym1 niepełnosprawnymi i osob samotnie wychowujących dzieci na
lata 2013-2015, z ewentualnyrn pod.jęciem uchwały rł,tej sprawie.

12. Zamknięcie obrad.

Nie wniesiono uwag ani zaslrz,eż,eń do porządku obrad.

Ad.4
Rozpatrzenie wniosku I}urmistrza Miasta w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta
sanoka do zaciagniecia zobolviazania na rcalizacię zadania pn. ..poprawa
infrastruktury turystyczno - rekreacyinei w Sanoku i Medzilaborcach". z ewentualnym
podięciem uchrvały w tei srlrawie.

Naczelnik Wydziału I{ozwoju Miasta Pan Konrad Białas poinformował, że po 3 latach od
złożęnl,a projektu pn. .,Poprawa infrastrrrktury turystyczno rekreacyjnej w Sanoktt
i Medzilaborcach", i po 2 latach od jego wyboru oraz wszęIkich problemach związanych
z pomocą publiczną ktore wystąpiły w tyrrr projekcie, głownie zwiqzane z miastem
Medzilaborce, \Ą,ubie głym tygodniu wpłynęła do lJrzędu Miasta umowa na dofinansowanie
projektu. W sr-rrnic w mieście powstanic 11 boisk znawierz,chni syntetl,cznej polir_rretanowcj.

Boiska będą zlokalizowanc pT,Ly Girr'naz-jum Nr 1, Gimrraz,iurn Nr 4" przy Szkole
Podstawowej Nr 2, Nr 3, Nr 6 oraz w Ogrodku Jordanorł,ski. Całkowita wartośc projektu po

stronie Gminy Miasta Sanoka wyniesie 1.409.212,76 euro co wprzeliczeniu, biorąc kurs
czerwcowy, daje kwotę 6.012.687 zł. Wkład własny planowany na ten rok jest juz
zabezpieczony, na 2014 rok potrzebna jest kwota 645.979 zł. do zabezpieczenia jako wkład
własny do projektu.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

I{adny Pan Maciej Drwięga zwroctł się z prośbą o przedstawienie szczegółowych informacji
na temat projektu, mianowicie czy w tym roku kalendarzowym jest szansa żeby zaczęły już
powstawać boiska, od jakiej szkoły jest planowane w harmonogramie rozpoczęcie budowy?

Zastępca Burmistrza Pan Zicmowi1 Borowczak poinformował. ze jutro zostanie ogłoszony
przetarg. wykonawca powinien zostać wyłoniony w miesiącu sierpnir-r i po podpisaniu umowy
pierwsze boiska jeszcze w tyrn roku, poźną jesienią powinny powstać. Przelarg będzie
podzielony na 11 zadań. więc mozc się ,zdarzyc taka sytuac.ia. że będzie 1 1 r.łykonawcorł,tego
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przedsięwzięcia, tyle ile boisk. Priorytetem jest, aby przed zimą były dokończone dwa boiska,
czyli na Ogrodku .Iordanowskim, tak ,żeby zamknąć już inwestyc.jc w tej części miasta oraz
przy Szkole Podstawowej Nr 3, Istnieje bardzo duza szansa, że .jeż,eli przetarg dobrze pójdzie
to '1eszcze więcej tych obiektow będzie zakończonych do końc a 2013.

Bunnistrz Miasta Pan Wojcieclr Blecharczyk dodał , że w Sróclmieściu muszą zostac wreszcie
zakończone remonty i będzie optował za tym, żeby Ogorek .Iordanowski był priorytetowo
polraktowany.

I{adny l)an Andrzej Clrrobak zrł,rocił się z pylaniami dot. vrzllclzcń zabawowych dla
młodszych dzieci oraz lokalizacji skatcparkł-r na Ogrodku Jordanorł,ski. a także zobow,iązań
flrmy SKANSKA w sprawie parkingu przy bloku Sobieskiego Nr 14.

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, żę pod murem parkingu
wielopoziomowego znajduje się puste miejsce, na którym będzic zlokalizowany właśnie
ogrodek dla małych dzieci, natomiast wszystko co od biezni w centrum Ogródka
Jordanowskiego to będzie sztuczna bteżnia poliuretanowa, boiska, w tym do koszykówki
i siatkówki. Odnośrrie parkingu przy ul. Sobicskiego to zostanie z,reallzowany. Odnośnie
skateparku to są prowadzonc rozmowy z jedną z ftrm, ktora rozpocznie duze zadanie
w Sanoku, żeby bonusem dla miasta był skatepark dla młodziezy. Są r,vstępne dwie
lokalizacje. iedna to plac na ul. Białogorskie.j lub blizej mostu, oraz, pojawiają się sygnały
woln1,oh terenów na dzielnicy Wójtowstwo. Dodał, ze prowadzone są rozmowy i chcą to
zroblc nie za środki budzetowe tylko jako bonus za dużąinwestycję.

I{adny Pan Maciej L3luj poinlbrmował^ że cieszy iakt flnalizacji przedmiotowego projektu.
[Jrł,aza. zc priorytetem jcst zrobienic jako pierwsze boiska rł, Sródmieściu, ale trzęba też
priory/tetowo potraktować dzie lnicę olclrowce . ktora nie ma zadnego boiska. szkoła
Podstawowa Nr 3 ma biisko stadion, a Gimnaz,|um Nr 3 ma boisko. natomiast w Olchowcach
nie ma w ogole. Radny zaproponował rowniez, aby Orlik w dzielnicy Wójtowstwo był
otwarty od godz. 9.00 do 12.00. następnie 2 godz. przerwy i pózniej mogłby być czynny do
godz. 19.00,

Radny Pan Maciej Drwięga odnosząc się do wypowiedzi plzedmowcy stwierdztł. że przy
Szkole Podstawowej Nr 3 nie ma żadnego boiska.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewicz zaml<nfl dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie upowaznienia Burmistrza Miasta Sanoka do zaciągrrięcia zobowiązania na
realizację zadanta pn. ..}'oprawa infi"astruktury turystyczno rckrcacy,jnej w Sanoku
i Medzilaborcach".

Do odczytanc.i uchwały l{adni nic wnosili r_rwag i zastrzeżeń,

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIYl364lr3 głosowało 19 Radnych. głosów przeciwnych
i wstrzymu.jących się nie było.

Uchwała została podjęta.



Ad.5.
Rozpatrzenie wniosku I}urmistrza Miasta w snrawie zmiany Regulaminu utrzvmania
czystości i porzadku na terenie Gminy Miasta sanoka. z ewentualnym rlodieciem
uchwały w tei sprawie.

Zastępca Naczelnik Wydziału Gospoclarki Komunalnej, Oclrrony Sroclowiska i Zarządzanta
Kryzysowego Pani Aneta Kończak - Kucharz pointbrmowała, żę w dniu 30 kwietnia br,
minął termin składania deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnyml przęz właścicieli nieruchomości zamieszkałych i właścicieli nieruchomości, na
ktorych nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne. Właściciele
nieruchomości zamieszkałych wnosili o tlproszczenie sposobu doboru pojemnika słuzącego
do gromadzenia odpadów. natomiast właściciele nieruchomości nięzamieszkałych w okresie
składnia deklaracji zgłaszali uwagi dot. przyjętej wielkości pojemnikow, jak i norm
nagromadzenia odpadów i poszczególnych rodzajólv prowadzonej działalności. Dokonano
zatem szczegółowej analizy złożonych deklaracji D0-1 pod kątem sposobu doboru pojemnika
oraz deklaracji D0-2 po kątem ponoszonych kosztów zagospodarowania odpadami
komunalnymi i uznano za zasadne dokonanie zmian w obowiązującej uchwale Rady Miasta
Sarroka z dn. 17 .01.2013 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na tęrenie
Gminy Miasta Sanoka. Proponowane zmiany dot. uproszczenla dopasowania liczby osob do
określone,j wielkości pojemników w przypadku nierucl"romości zarnieszkałych, wprowacizenie
pojemnika o pojemności 60 litrów dIa wlaścicie li nieruchomości niezamieszkałych.
rozszęrzenia o dodatkowe rodzaje rrieruchomości niezamieszkałych zmian ilości
nagromadzenia odpadow w zależnoścl od prowadzonej działalności gospodarczej. W związku
z povryższym niezbędne jest tez dokonanie zmian w uchwałach, które są ściśle zwlązanę są z
regulaminem utrzymania porządku i czystości na terenie miasta Sanoka, a które zostaną
omówione w kolejnych punktach obrad sesji.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Zbigniew Daszyk poruszył kwestie dot. gromadzenta śmieci na ogrodkach
działkowych. Stwierdził, żę do tej pory działkowcy funkcjonorł,alt bez zadnych kontenerow
i pojemników. kto nagromadził śmieci zablerał do domu i rz,ucał do kontenera, w tej chwili
z uchwały wynika. żc zarządca ogrodu działkowego musi zgłosic pojemnik, w związku ztym
powstaną opłaty. Jest to niesprawicdliwie, bo zwykle ogrody c]ziałkowe mają mieszkańcy
rnieszkający w blokach gdzie płacą od osoby za śmieci. a osoby mieszka.iące w domach przy
ktorych mają działki, ktore uprawiają i są dodatkowe śmieci nie płacą dodatkowo nic. Czy nie
mozna by było zastanowić się na tym. aby zarządca ogrodu, ktory chce Io z.głasza, a ten który
nie clrce to nie zgłasza l zabieru śmieci to swojego pojemnika przydomowego.

Radny Pan Łukas,z Wożntczak stwierdzlł, że gmina z ustaw-y ma obowiązek oclebrania
wszystkich śmieci jakie mieszkańcy wytworzą, a ustala się pewne minimalne pojemności
pojemnika i częstotliwość wywozu. W związku z tym, co ma zrobtc jedna osoba mająca
,,vięcej śmieci a pojemnik 60 l odbierany w cyklu 2 tygodniowy.

Radna Pani Teresa I-isowska zwrociła się z pytaniem dot. wywozu śmieci z nieruchomości
niezamieszkałych. Stwierdziła, że w przypadku budowy domu tych odpadów budowlanych
wysegręgowanych jest bardzo duzo, w związku z tym czy osoba budująca dom, jeszcze
w nim nie mieszkająca i nie zameldowana przekazuje te odpady budowalne odpłatanie, czy
jako osoba ftzyczna zameldowana 1esz,czc w bloku przekazuje rrieodpłatnie?



Radna Pani Henryka Tymoczko poinformowała, ze popiera głos lładnego Zbigniewa Daszyka
l zwroclła się z prośbą o rozważenie jego propozycji.

Radny Pan Maciej Drwięga zwrócił się z pytaniem, czy osoba prowadząca działalność
gospodarczą i mająca firmę w domu musi składać drugą deklarację t uiszczac kolejną opłatę?

Zastępca Burmistrza Pan Ziemow,it Borowczakudzielił odpowiedzi na pytania radnych.
Odnośnie ogrodkow działkowych to rrie ma takicgo nliejsca gdzie by śmieci nie powstawały.
gdzie jest działalnośc człowieka. .Iezeli ktoś ma ogrodek przy domu to śnieci wyrzuca do
swojego pojemnika, ale działkowiec jadący autobusem na działkę nie będzie woził śmieci ze
sobą. Część osob traktuje ogrodki działkowe jako miejsca rekreacy,jnc gdzie się spędza całe
soboty. niedziele czy też popołudnia w dzień powszedni i tam te śmieci powstają w okresie
letnim, Kwoty jakie będą uiszczac działkowcy to ok. kilkaclziesią1 groszy na jednego
działkowca i płatność będzie od kwietnia do października. Symboliczna opłata jest lepsza od
braku opłaty i jest to podstawa wielu działalności, bo jeżeli za coś się płaci to mozna
wymagać zeby to zabrano.
Odnośnie pytania Radnego Łukasza Wożniczaka to wszystkie śmieci jakie powstaną na
posesjach muszą być odebrane, jezeli ktoś zadeklarował, że zbierze śmieci od 4 osób
iprzydzlelony jest pojemnik odnośnie wielkości, a nie będzie się w tym pojemniku mieścił, to
zostanie wez\Ą,any do zmiany deklaracji.
Odnośnie pytania Radne.j 'reresy l.isowskiej to domy w br-rdowie traktuje się juz jako miejsca
zamieszkałe i tą deklaracje trzeba złożyc. W tym przypadku odpady po materiałach
budowlanych powinn1, być odwozone do GPZO i w zaleznościjakic to są odpady uiszcza się
opłatę albo nic m,in. zzr styropian do ocieplania, wełnę mineralną trzeba płacić.
Odnośnie pytania I{adnego Macieja Drwięgi to jeżeli działalność gospodarcza jest
prowadzona w miejscu zanrie szkania to nie trzeba jLrz dodatkowo płacić za śmieci, natomiast
jeżelt zatrudniane są dodatkowe osoby, które pracują w tym micjscu zamieszkania to trzeba
ttis,t,czac d odatkową opłatę,

Radny Pan Łr-rkasz Wożntczak doprecyzował pytanie, co w przypadku gdy w systemie 2

tygodniowym rodzina 4 osobowa nie jest w stanie zmieścić się w 120 l pojemnikr-r mimo
prowadzonej segregacji? Dodał. że nię można wymagać aby składno kolejną deklarację skoro
nie ma dodatkowych osób bo faktycznie jest tylko 4 osoby.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki odnosząc się do wypowledzi przedmówcy stwierdził, ze
w uchwale jest wyraznie napisane, iz ustala się minimalną pojenrność pojemnika. czyli można
wziąc dodatkowy pojemnik i płaci się nadal 12,50 zł. od osoby. Zwrocił się równiez
znastępującymi pytaniaml. c,zy.jcst mozliwośc przez,naczenla ulgi clla większych rodzin,
ktore produkują śmieci mrriej. a płacić będą więcc.i niż rodz,iny mrriejsze. Kto od 1 lipca
będzie wyił,oził śrnicci. cz.v.icst pcldpisana uflowa i naiaki okrcs czasu?

Radny Pan Zbigniew Daszyk stwierdził, źc r-rpierał by się przy tym aby działkowcy opłatę
uiszczali dobrowolnie.

Radny Pan Maciej Drwięga w nawiązaniu do wypowiedzi I{adnego Wojcieclr Pruchnicki
stwierdził, że w regulaminie lrzeba ująć gospodarstwa wieioosobowe. Są na ten temat badania
Uniwersytetu Sląskiego i wiele miast opiera się na tych badaniach, mianowicie pojedyncza
osoba, funkcjonująca samodzielnie w gospodarstwie wytwarza więcej śmieci ntt,
w gospodarstwach wieloosobowych w przeliczeniu na jedną osobę. Warto się równiez



zastanowić na tym, ze wiek osób wytwarzających śmieci teżma swoie znaczenie, np. osobY

po 75 roku zycia wytwatzajątych śmieci mniej. Powinno się ująć te czynnik w regulaminie,

Zastępca B urmistrza P an Ziemowit B orowc zak udziellł o dpowied zi na pytanla.

odnośnie rodzin wielodzietnych to jest przygotowywana zmiana tylko czekają na

rozstrzygnięcie przetargu i wtedy przy okazji zmniejszenia stawek także zostaną

zaproponowane ulgi przy kolejnyclr osobach będących w danym gospodarstw'ie domowYm.

odnośnie pytania Radnego Łukasza Wozniczaka to.iezeli rodzina nie mieŚci Śmieci w danym

pojemniku to trzeba zadeklaror,ł,aó większy pojemnik lub kole,|ny po.iemnik.
-odnośnie 

wywozu śmieci to jest podpisana umowa na czas przejściowy, czyli do czasu

wyłonienia w przctargu f-trmy, ktcira będzie przewoziła. Na chwilę obecna Śmieci będą

wywozone przez MPO.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w zwtązku z czym prowadzący posiedzenie Pan

Jan oklejewlcz zamknĄ dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały

w sprawie zm'rlny Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasta

Sanoka,

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za przyjęctem Uchwały Nr XLIY1365113 głosowało 15 Radnych, głosów przeciwnych nie

było, 4 Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwala została podięta.

Ad.6.
Roznatrzenie w ku Burmist iasta dot. [_Ichwałv w boru

metodv ustalenia onła darowanie od adami k aInvmi oraz usta

rvvsokości atv i stawki 7a Do z ewentualn iem uchwa

w tei sprawie.

Zastępca Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Zarządzanta

Kryz}sowego pani Aneta Kończak - Kucharz poinformowała, że przedkładany projekt

ucń*ały wprowadza zmianę dot. wprowadzeniapojemnika o pojemności 60 1i stawki Zatęn

pojemnik, co wynika z dokonanej analizy złożonych deklaracji i uwagami, które wnosili

właściciele nieruchomości niezamieszkałych.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Okle.jewicz olworzył dyskusję w tym punkcie,

Radny pan piotr l_ewandowski zaproponował, aby przedmiotowy projekt uchwały, jak

i popizedni został wprowaclzony szybciej w zycie z uwagi na to, że są zmniejsza dla

dŻiałkowcow iak i wprowadzane nowe po.iemniki, więc źeby nie było dwoch opłat w pewnym

okresie.

Zastępca Burmistrza Pan Zicmowit Borowczak poinformował, ze w tej chwili jest robionY

okres przejściowy. jezeli chodzi o ogrodki działkowe to zadeklarowały zerowe odpadY do

czasll uregulowania tego. natomiast po wejściu w zycie tych przepisow złożą korektę do

deklarac|i_ Odnośnie innych przedsiębiorstw to będą wzywać do korygowania ale Z mocą

obowiązującą dopiero po wejścir"r w zycie przepisów,



Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w zw.lązku z czym prowadzący posiedzenie Pan

Jan Oklejew lcz zamknfidyskusję w tym punkcie i p,rzystzlpii do odczytania proiektu uchwały

dot. zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 7,a gospodarowanie

odpadarni komunainymi oraz ustalenia rł}sokości tej opłaty i stawki oPłatY za Poiemnik,

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrz,ężeń,

Za przylęciem Uchwały Nr XLIyrJ66lI3 głosowało 17 Radnych, głosów przeciwnych

i wstrzymujących się nie było,

Uchwała została podjęta.

Ad'7' ) ,I^L --_:^_., IT.lrrvąlv
Roznatrzenie wniosku Burmistrza, Miasta ś|9J,- _ł,mj4_4y--_-Uc-ŁE3-!y_--E -§uŁŁĘĘ

ł"g * iuk,",i, udbi",unio odoudó*
*^ś-i i oo-rrsnn.lr.Ńania tvch odrladÓr{,_Y zalq!ąA
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właśicieli n ieruch qq1_9ś§!__9p!ąl9Jzt odarowaniic odDatlamt
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zastępca Naczclnik wydziału Gospodarki komunalnej, ochrony sroclowiska i zarządzanta

Kryzysowego pani łneta Kończak _ Kucharz poinibrmo*,ała, żę wprowadzone zmiany

wprzedmiotowymprojekcieuchwałydot.rezygnacjizodbioruodpadowzogródkorł,
działkowych w miesiącu marcu oraz umożLiwienie dostarczenia odpadów wysegregowanych

do Gminnego punktu Zbiorki odpaJow w soboty do godz, 16,00. oraz nieodpłatne

dostarczanie do GpZo przez właścicieli nieruclromości nieiamieszkałYch zuŻYIYch baterii

i akumulatorów oraz zużytego sprzętu .i.łiry.r"ego i elektronicznego, ZastęPca Naczelnik

wniosła rownież autopoprawkę do proj.ń'u:hyłł,^mianowicie w § 4 ust, 1jest zapis

,.w kazdą sobotę .i.rią.u od godz. q.oo ao godz, |7,0O, a winien być zapis "w kazdą sobotę

w godz. od 8.00 do 16.00",

prowadzący posiedzenie pan Jan oklejewicz otworzył dyskusję w tYm Punkcie,

Radna Pani -I,eresa [.isowska zwróciła się z pytaniem dot, ogrodkow działkowych,

a mianowicie czy z ogroclkow ,1riułio*y.ń oapuay wielkogabarytowe będą odbierane

odpłatnie? ponadto dodała, ,że * p.oi.ń,i, ",|,*uły 1"t ńo*u o zr_rżytych oponach

, polurao* osobowyclr, a co w przypadku dużyclr opor-r?

Sekretarz Miasta Pan Walclemara och zwrocił uwagę aby poprawić zapis w pkt, 2,3 i 4

projektu uchwały ,,doStarczonych samodzielnie" na ,,dostarczaiących samodzielnie",

Radny pan Łukaszwożniczak zaproponował aby w dni robocze przesunąć o godzinę (do

godz. 18.00) mozliwość dostarczania odpadow Segregowanych do Gminnego Punktu Zbiórki

odpadow.JednocześniepodzięlrowałzagodzinyotwarciaGPZowsobotę.

wiceprzewodniczący Rady pan ,I,omasz Dańczyszyn poruszył kwestię oclpłatności za śmieci,

ktora ma być uiszcz ona przez *r.rrkuń.u ol io kazdego miesiąca, Zaproponował, aby

mozliwość ul.r.r*iu o płaiy ,uśmieci była do końca danego miesiąca.

Zastępca Burmistrza pan Ziemowit Borowczak odniosł się do wypowied.zi radnych, Odnośnie

odpadow wielkogabarytowych z ogrodkow działkowy"l,, tu biclą oclbierane nieodpłatnie,



Natorniast duze opony to rric jcst odpad podlegający utylizacji, dltzc opony wymienia się
lv zakłaclach spec.ializowanych. ktore mają obowiązek prowadzenia obrotu zużytymi
oponami. Odnośnie ternrinu uiszczania opłaty to ternrin do l0 clnia kazdego miesiąca je st
zapisany w uchwale, jednak przy najbliższej z,ml,anie zostanie to wzięte pod uwagę.

Nie było więcej chętnych do zabrarria głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewtcz zamknął dyskusję w tyrrr punkcie i przystąpił do odczytania pro.jektu uchwał1,
dot. zmiany Uclrwały w sprawie szczegołowcgo sposobu i zakresu świadczenia usług
w zakresie oclbierania odpadorł, konrr-rnalnych od właścicieli nicruchomości
i zagospoclarowztr1izt t1,,ch odpadow. w zamian ,l.a uisl,cz,oną pr,/,c7, właścicie li tricruchomości
opłatę za gospodarowanie ocipadami komunalnymi. z t"twzględnicnicrrr poprawck.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i z,aslrze,żeń.

Za prz,yjęcicm Uclrwały Nr XLIY13671I3 głosowało 19 lladnyclr, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwala została pod ięta.

Ad.8.
Rozpatrzenie wniosku l}urmistrza Miasta dot. zamiany Uchwały w sprawie wzoru
deklaracii o lvysoktlści opłaty za gospoclarorvanie odpadami komunalnymi.
z ewentualnym podiccicm uchrvały lv tei sprawie.

Zastępca Naczelnik Wyclziałtr Gospoclarki Komunalncj. Ochror'y Sroclowiska i 7,arządz,anta
Kryzysowego I'ani Ancta Kończak Kucharz poinformowała, ,ż,c konicczność zmiany
w załącznik do urchlł,ały w deklaracji D0-2 dot. wysokości opłaty za gos1lodarowanie
odpadami korrrunainymi na nieruchomościach, na ktorych nie zamies zkttlą mieszkańcy.
a powstają odpady kotnunalne, wiąze się z wprorvadzeniem pojemnika 60 l, Dcklarac.ja
została rórł,niez Llproszczona. wykreślono pewne rzeczy wprowadzające osoby składające
dcklaracje w błąd orat uszczegółowiono częśc dot. naliczenia opłaty za gospodarowanie
odpadami. Dodała, ze omawianą deklarację będą składać tylko te osoby. któryclr ta z.miana
dotyczy.

Prowadzący posicdzenic Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radna Pani 'I'eresa Lisowska zwrociła się z pytaniem, czy z chwilą wyłonicnia wykonawcy,
ktory będzie wywoził śmieci do Krosna .jest przcwidziany systcm lnonitorowania tych
przcwclztiw'/

Zastępca I]lrrmistrza l'an Zicmowit I]orowczak poinfortnował. ze tego typu regulacje są

wRozporząclzeniu Ministra Sroclowiska i kazdy pojazd będzic lnonitorowany za pomocą
(iPS

Nie było więcej clrętnyclT do zabrania głosu w zwtąz,ku7,cłym prowadzący posiedzenie Pan
.Ian Oklejewicz,zamknfi dyskusję w tym punkcie iprzystąpił do odczytania projektu uchwały
dot. zamiany lJchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadam i ktlInunaln1 tn i,

Do odczytanej uchwały Radni rrie wnosili uwag i zastrzeżęń.



/,a przyjęciem lJchwały Nr XLIV/368/13 głosowało ]8 Radnych, głosów przecirł,nych
i rł,strzymr_ljących się nie było.

Uchwała ztlstała pod.jęta.

W tym miejscu porząclkr,r obrad prowadzenie ses.ii objął Wiceprzewodniczący Rady Pan
Tomasz Danc,zyszyn.

Ad.9.
Rozpatrzcnie wniosku l}urmistrza Miasta dot. zmiany uchwaly w snralvic rlrzvstapicnia
Gminv Miasta Sanoka do rc:rlizacii proiektu w ramach l'oddziałania 7.1.1 Program
Operacyiny Kanital Ludzki 2007-2013 tytul proiektu ..Czas na aktywność w Gminie
Mieiskiei sanok", z cwcntualnym podicciem uchlvały rv tei sprawie.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrze.i l{yclrlicki poinformował, ,że

MOPS w Sanoku od 2008 r. realizu.je projekt ,.Czas na aktywność w Gminie Miejskiej
Sanok''. W rrriesiącu grudniu 2012 r. ośrodek z,łoż,l,ł r.vniosek o clollnansowanie pro.jektu na
lata 20l 3-2015 na łączną kwotę I .521.453 zł. .Iednyrn z niezbędnych elementów do
podpisania aricksu do umorły.|cst zapewnienie wkłaclu własnego na lata 2013-2015
wrĘ,sokości 10,5% wartości projektu. ł,ąc,zna kwota r,vkłaclu własnego wynosi 160.061,57
zł., natomiast w poszczegolnych lataclr wynosi odpowiednio:

1) w 2013 r. 64.954,58 zł.
2) w 2014 r.66.459,23 zł.
3) w 2015 r.28,653,76 zł.

Powyzsza kwota będzie pocho<lzić ze środkow znajdujących się w budzecie ośrodka na
poszczegolne ww. lata i przeznaczona zostanie na zasiłki cclowe i okresowe oraz prace
społecznie użyl"eczne. Nie będzie wymagane przekazante dodatkowych środków z budzetu
miasta.

Prowadzący posiedzenie Pan TomaszT)ańczysz,yn otworzył dyskus.|ę w tym punkcie.

I{adna Pani Tcresa I-isor,vska zwróciła się z pytaniem, czy kwclla wkładu u,łasnego na rok
2013 jest ,zabez.piecz,ol1a w- budzccic miasta?

l)yrektor MOPS Pan Andrze,j l{yclrlicki odpowiedzlał^,ł,e tak..jest r,rjęta kwota w budzecie
miasta na br, Dodał. ze w rrajblizszych dniach będzie podpisar-ia utnowa z Wojewodzkim
lJrzędern Pracy. na mocy ktorej MOPS dostanie na lata 2013-2015 kwotę 1 .363.ż86 zł.

Radny Pan Maciej Drwięga zwrócił się z
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społeczncj
funduszami?

pytaniem, jakby wyglądało funkcjonowanre
gdyby nie wspomagał się projektowymi

Dyrektor MOPS Pan Andrzej Rychlicki odpowiedział, że wszyscy zdają sobie sprawę .jaka
jest korrdycja linansowa miasta i ma to przełożente na działalność ośrodka jako ze jest
podwójne finansowany. mianowicie części świadczeń jest l]nansowana ze środków
pochodzących zbudZetu państwa i nie ma tutaj zadnych brakow w płynności, natomiast część
zadańjest f-rnansowana ze środkow własnycir gminy i tr,rtaj nic jest najlepiej. Dodał, ze 5

nowyclr etatórł,. czyli pięciu pracownikow socjalnych jest od początku realizacji projektow
llnansowanych zc środkow uni.jnych. i te pięć etatow było takze niecldzownym rł,ymogicm,
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zeby spełnić zapis ustawy o pomocy społecznej, że nte moze być mniej pracowników niz
jeden pracownik na 2000 mieszkańców. Ponadto spełnienie tego wymogu predysponuje do
ubiegania się o jakiekolwiek środki unijne.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Tomasz Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały dot. zmiany lJchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Sanoka do realizacji
projektu w ramaclr Poddziałanl,a 7.1,.1 Program Operacyjny Kapitał Ludzki 2001-2013 tytuł
projektu,.Czas tla aktywnośc w Gmirrie Miejskiej Sanok".

Do odczytane.i uchwały l{adni nie wnosili uwag i zastrteżeń.

Za ptzyjęciem Uchwały Nr XLIY13691I3 głosowało 17 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zostala podjęta.

Ad.l0.
Rozpatrzenie wnioslru Burmistrza Miasta w sprawie przyięcia Programu Aktlrvności
l,okalnei dla osób z rodzin doświadczaiacych przemoc w rodzinie na lata 2013-2015.
z ewentualnym podieciem uchwały w tei sprawie.

D,vrektor Miejskicgo Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki przedstawił pkt, 10

i pkt. 11 obrad sesji. Poinfbrmował. ze państwo na mocy aktów normatywnych, ustaw
o przeciwdztałantu przemocy w rodzinie" jak równiez o wspieraniu rodzin i slstemie piccz1
zastępczej nakłada na gminy pcwne zadania. Mozliwości gmin są ograniczone i realizac.ja
tych zadań nie byłaby mozliwa gdyby nie projekty, W związku z czym chcą w działanie
w,cześniei omawianego projektu wpisać pewne czynności, wymogi obligatoryjne
spoczywające na gminie. MOPS w Sanoku od roku 2008 realizu.ie projekt ,.Czas na
aktywność w Gmirrie Miejskiej Sanok". Realizacja projektu ma celu przeciwdziałanie
wykluczeniu społecznemLl rnieszkańców Sanoka korzystających ze wsparcia tut. ośrodka
pomocy społecznej. Do końca 2012 r. udzielanie wsparcia realizowane było na podstawie
zawieranych z osobami kontraktow socjalnych. Od roku 2013 nową formą wsparcia jest
rea|izacja programów aktywności lokalnej skierowanych do określonych grup zagrożonych
wykluczeniem społecznym. Analiza problemów społecznych będących powodem ptzyznanta
pomocy MOPS w Sanoku wl,kazała, lż poważnymi sytuacjami problemowymi są problemy
opiekuńczo - wychowawcze oraz występowanie przemocy w rodzinie. Udzielanie wsparcia
osobom dotkniętych tymi problemami wymaga rrie tylko pomocy tinansowej. lecz, także
wsparcia prawnego. psyclrologicznego oraz wsparcia w postaci przydz,ielania do rodzin
niewydolnych asystenta rodziny. Niestety sytuacja finansowa ośroclka nie pozwala na
etbktywrre wspieranic tych osob przy wykorzystaniu środkolv z, budżetu gminy, Z, tego
powodu MOPS opracował dwa programy aktywności lokalnej. pierwszy program skierowany
jest do rodzin oraz osób samotnie wychowu.|ących dzieci, drugi do osób dotkniętych
przemocą domową. Okres realizacjl programu obejmuje Iata 2013-2015. W ramach tych
programów przewldziano szeroki zakres wsparcia w postaci warsztatów psychologi cznych,
poradnictwa prawnego, wsparcia rodztn niewydolnych w postaci przydzielenia asystenta
rodziny, warsztatów pt. ,,Szkoła dla rodziców" czy psychoterapia indywidualna. Programy
aktywności lokalnej pozwalają na realizację zapisow ustawy o przeciwdziałantu przemocy
w rodzinie oraz ustawy o wspieraniu rodzin i systemie pieczy zastępczej przy wykorzystaniu
środkow z programu operacyjnego Kapitał Ludzki. Dzięki realizacji programów aktywności
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lokalnej ośrodek przeznacza środki w ramach projektu na rea|izację zadań obligatoryjnych
gminy zapisywanych ww. ustawach.

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczys,zyn otworzył dyskusję w tym pr-rnkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrocił się prośbą do Dyrektora MOPS o złożentę, po kazdym
roku funkcjonowania, sprawozdania na sesji Rady Miasta dot. realizacji obydwu programów.

Radna Pani Teresa Lisowska zwroctła się z pytaniem dot. ef'ektywności programu, czy
istnieją sposoby na poskromienie oprawcy, agresora przemocy w rodzinie?

Dyrektor MOPS Pan Andrzej Rychlicki poinformował, że są zobligowani do uporania się

ztymi problemami. W najbardziej skrajnych przypadkach sprawa jest skierowana do sądu

albo równolegle do prokuratora. Ubolewa się na tym, że w zdecydowanej większości
korespondencja, czyli odpowiedź z tych dwóch instytucji jest negatywna, mianowicie
umorzenie postępowania. Asurrrptem do rozpatrywania tych spraw jest założenie niebieskiej
karty. Instytucjami, ktore mogą założyć niebieską kartę są policja. ośrodek pomocy
społecznej. słuzba zdrowia. oświata, szkoła, natonriast w 99oń z,ałcż5lctelami jest policja.
W biezącym roku wpłynęło 59 niebieskich kar1" ktore były przedmiotem rozpatrywania.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Tomasz Dańczyszyn zanrknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla osób z rodzin
doświadczających przemoc w rodzinie na lata 2013-ż0I5.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężęń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIVl370l13 głosowało 18 Radnych. głosów przeciwnych
iwstrzymujących się nie było.

Uchwała została podięta.

Ad.11.
Rozpatrzcnie wniosku l}urmistrza Miasta w sprawie przyigcia Programu Aktywności
Lokalnci dla rodzin zwlaszcza z problemami opickuńczo - wychowawczymi,
niepełnosprawnymi i osób samotnie wychowuiacych dzicci na lata 2013-20l5.
z ewentualnvm podięciem uchwały w tei sprawie.

Przedmiotowy projekt uchwały omówiony został w pkt. 10 porządku obrad sesji.

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczyszyn otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabranl,a głosu w związku z czym ptowadzący posiedzenie Pan T'omasz
Dańczyszyn zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczl,tania projektu uchwały
w sprawie przyjęcia Progranru Aktywności Lokalnej dla rodzin zwłaszcza z problemami
opiekuńczo - wychowawczymi, niepełnosprawnymi i osób samotnie wychowujących dzieci
na lata ż013-2015.
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Do odczytanej uchwały Radny Pan Piotr Lewandowski wniósł uwagę, mianowicie w tytule
jest niepoprawnie sformułowany zapis, wg radnego powinno dopisać się słowo ,.osobami"
niepełnosprawnymi.

Po przeprowadzonej dyskusji ustalono następujący zapis tytułu ,.w sprawie przyjęcia
Programu Aktywności Lokalnej dla rodzin zwłaszcza z problemami opiekuńczo
wychowawczymi. dziećmi niepełnosprawnymi i osob samotnie wyclrowujących dzieci na lata
2013-ż015".

Prowadzący posiedzenie Pan Tomasz Dańczysz,yn poddał pod głosowanie projekt uchwały
z uwzględnieniem poprawki.

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIYl37Il13 głosowało l5 Radnych, głosów przeciwnych nie
było,2 Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwała zostala podjęta.

Ad.12.
zamknięcie obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan
Miasta Sanoka.

protokołowała 
:

3",ł0j?-
(/

Joanna Szylak

XLIV Nadzwyczajną Sesję l{ady

Rady ta:

Andrzej Chrobak Jan §[<l'ej
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